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Abstract

        
This study aimed at determining the different test behaviour of aged chronic schizophrenics compared with acutely schizophrenic patients. 198 patients were examined who fulfilled the criteria of diagnosis of schizophrenia according to K. Schneider, who were more than 60 years old, and whose IQ was over 60. The author used the MWT Intelligence Test (Erlangen), the Syndrome Test Method, MMPI, Tree Test, Defect Test Battery according to Kinzel, and the Shape Interpretation Test after Rorschach. 158 of these patients passed all the tests. The results confirm the author's assumption that test profiles of chronic schizophrenics are different in aged patients from these obtained in acute schizophrenia. There was also no similarity to the results obtained in persons who suffered from organic defects. It is concluded that the test methods described here cannot be employed for confirming schizophrenia as diagnosis in chronic schizophrenics and in aged, relapsed patients.


      
        
Zusammenfassung

        
PsychopaMit der vorliegenden Studie sollte das unterschiedliche Testverhalten bei chronisch Schizophrenen im Alter gegenüber akuten Schizophrenien festgestellt werden. Untersucht wurden 198 Patienten, welche die Kriterien der Diagnose Schizophrenie nach K. Schneider erfüllten, älter als 60 Jahre waren und einen IQ über 60 aufwiesen. Angewendet wurde der MWT-Intelligenztest (Erlangen), das Syndrom-Testverfahren, das MMPI, der Baumtest, die Defekttestbatterie nach Kinzel und der Formdeuteversuch nach Rorschach. Alle Aufgaben haben 158 gelöst. Die Ergebnisse bestätigten unsere Vermutung, daß die Testprofile chronisch Schizophrener im Alter anders ausfallen als bei akuten Schizophrenien. Eine Ähnlichkeit mit organisch- defekten Patienten besteht ebenfalls nicht. Die angeführten Testmethoden können nach der gängigen Beurteilung nicht zur Bestätigung der Diagnose Schizophrenie bei chronisch Schizophrenen und Altersrezidiven herangezogen werden.
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